
Protokół nr VII / 15 
z sesji Rady Gminy Brody 

odbytej w dniu 28.04.2015r. 
 
 
Ad. 1.  Otwarcie obrad  VII Sesji Rady Gminy Brody. 
 

O godz. 9
00 

 Przewodniczący  Rady  p. Lech Kossak  otworzył  obrady VII  sesji Rady 

Gminy Brody. Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad.   
Na 15 radnych obecnych było 14. Radny Adam Zieliński  usprawiedliwił swojej nieobecność, 
radny Marek Rubin – spóźni się. 
Rada jest władna do podejmowania uchwał. 
Przewodniczący Rady spytał czy są uwagi do proponowanego porządku obrad.  

Wójt proponuje przesunąć pkt. 6 na koniec porządku obrad, ponieważ firma, która ma 
przedstawiać informacje będzie dopiero po 1230. 

Za proponowanym porządkiem obrad głosowali wszyscy radni.  

2. Przyjęcie protokołu z  VI sesji. 

Przewodniczący Rady spytał czy są uwagi do protokołu. 

Uwag nie zgłaszano. 

Za przyjęciem protokołu głosowało 12 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

3. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

Wójt uzupełnił informację  o działania od dnia sporządzenia informacji do dnia dzisiejszego. 

- 23.04.2015r.był na spotkaniu w Ł.Z.G. w Żarach 

- 24.04.2015r.  uczestniczył w komisji oświaty 

  W tym samym dniu był w J. Wysokich na naradzie . 

- 27.04.2015r. był na spotkaniu z Wojewodą w Zielonej Górze 

O godz. 904 na salę obrad wszedł radny Marek Rubin. 

M. Tracz prosił Wójta o więcej informacji na temat  pkt. 7, 8, oraz ostatniego. 

Wójt odpowiedział:  
- w pkt 7 było to wstępne spotkanie, które miało określić  kierunki przydomowych 
oczyszczalni ścieków. On zadeklarował sporządzenie programu. Mają przedstawić nam 
koszty. 

M. Tracz – czy na wykonanie nie powinien być przetarg? 

Wójt – jeżeli się określą to wówczas ustalimy co będziemy robić. 
Pkt 6 Spotkanie z prezesem  Zarządu PIGTiS dot. transportu  drogowego, który przejdzie na 

barki gmin. Musimy sporządzić plan transportowy, jeżeli go nie zrobimy to na dowozy dzieci 

do szkoły nie otrzymamy dopłat. Taki plan przygotuje Ł.Z.G. 

Na wczorajszym spotkaniu  zasygnalizowali problemy z kupnem ziemi przez rolników od 

Agencji, która  powołuje się na zarządzenie zastępcze. 

Wojewoda przyjrzy się tej sprawie. 

M. Kowalski prosi o informacji do pkt 11 

Wójt spotkał się z pracownikami ZGKiM i wyjaśnił im sprawę reorganizacji zakładu. 

 

 



4. Informacja Przewodniczącego Rady oraz Przewodniczących Komisji o działaniach  

    podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady : 

- 15.04.2015r. uczestniczył w posiedzeniu komisji budżetu  

- 16.04.2015r.                      ‘’                      komisji mienia komunalnego 

- 17.04.2015r. wraz z Wójtem spotkał się z pracownikami ZGKiM 

- 21.04.2015r. w Urzędzie ustalał termin i porządek obecnej sesji 

- 23.04.2015r. był na zebraniu wiejskim w J. Wysokich 

- 24.04.2015r. uczestniczył w posiedzeniu komisji oświaty 

- 24.04.2015r. spotkał się ze Stowarzyszeniami działającymi na terenie Gminy Brody. 

 
R. Janczewski – komisja Oświaty spotkała się 24.04.2015r.  Przewodniczący komisji 
odczytał wypracowane przez komisję wnioski. W  drugiej części posiedzenia komisja udała 
się do obiektu ORLIKA, dokonała oceny stanu technicznego, ustalono co należy tam 
wykonać. 

M. Tracz – odniósł się do pkt. 4 dot. świadczenia usług turystycznych na terenie pomilitarnej 
fabryki prochu w Brożku.  Jest zakaz wstępu na ten teren. 

R. Janczewski – tam funkcjonują 4 zakłady pracy, nikt nie zginął. Są miejsca, które  można 
zwiedzać, można stworzyć tam bezpieczną trasę. 

Wójt – jest uchwała zakazująca wstępu na teren lasu, można tylko poruszać się po drodze. 
Tam produkowano proch i nie wiadomo jeszcze co tam się znajduje. 

M. Tracz  odczytał treść wniosków komisji Budżetu. 
Komisja miała inne zdanie w sprawie projektu uchwały dot. stawek dla strażaków. 
Komisja proponowała stawki jakie były zaplanowane w budżecie na 2015r. 

Przewodniczący Rady  stwierdził, że uchwałę przesunięto na maj, gdy będzie obecny na 
posiedzeniu prezes OSP pan A. Zieliński. 

M. Kowalski – komisja Mienia Komunalnego obradowała 16.04.2015r.  
Przewodniczący przedstawił wnioski wypracowane przez komisję. 

M. Rudnicki – komisja Statutowa obradowała 11.03.2015r. i  24.04.2015r.  
Przedstawił główne kierunki zmian. 

M. Rubin  - jako członek komisji Rewizyjnej poinformował, ze  komisja na posiedzeniu  w 
dniu 10.04.2015r.  analizowała wykonanie  budżetu za 2014r.  

5. Informacja na temat rolnictwa w gminie Brody. 

Informację o realizacji rolnictwa w gminie Brody radni otrzymali na piśmie w materiałach 
sesyjnych. 

Kierownik ODR Lubsko p. Marian Dziwulski  omówił zasady dopłat unijnych dla rolników. 
Poinformował, że 31.05.2015r. odbędą się wybory do Izb Rolniczych. 
Z każdej gminy ma być wybranych 2 przedstawicieli. Kandydat powinien zebrać 50 podpisów 
rolników z gminy. Listy z podpisami należy składać do 11.05.2015r.  

Przewodniczący Rady spytał czy wie coś o blokowaniu sprzedaży gruntów dla rolnikó1) 
przez Agencję. 

Kierownik ODR  słyszał, że blokada sprzedaży związana jest z przeszłą kopalnią i obejmuje 
gminę Gubin i Brody. Dla rolników z pozostałych gmin Agencja nie chce dzierżawić grunty 
tylko sprzedawać. 
 
 



6. Informacja firmy 1t1 na temat systemu e Radny. 

 Temat zostanie przeniesiony na inne posiedzenie Rady 

7. Informacja z realizacji „ Programu współpracy Gminy Brody z organizacjami 

    pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi  działalność pożytku 

    publicznego. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że radni zapoznali się z informacją na posiedzeniach 
komisji. 

8. Informacją GOPS  Brody dot. oceny zasobów pomocy społecznej na rok 2014 dla    
    gminy Brody 

Informacja była dostępna na wszystkich posiedzeniach komisji. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

     a/   wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów na dzierżawę gruntu 

Do uchwały nie zgłaszano uwag.. 

Przewodniczący Rady prosił o przegłosowanie projektu uchwały. 

Przewodniczący  odczytał treść uchwały . 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 14). 

     b/ wyrażenia woli kontynuacji członkostwa Gminy Brody w Stowarzyszeniu  
        „Lokalna Grupa Działania – Grupa Łużycka” z siedzibą w Lubsku w okresie 
          programowania   2014 -2020. 

Przewodniczący Rady  odczytał treść uchwały . 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 14). 

      c/   przedłużenia obowiązywania taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę 

           i zbiorowe odprowadzanie ścieków dla Gminy Brody. 
Przewodniczący przypomniał, że stawki zostały pozostawione bez zmian. 

Przewodniczący Rady  odczytał treść uchwały . 
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych 2 wstrzymało się od głosu. 

     d/   zmian Statutu Gminy Brody, 

Przewodniczący Rady – komisja statutowa była 3 osobowa, zmiany przyjęto jednogłośnie. 

Pani Sekretarz prosiła o dokonanie korekty  w § 19 pkt 2 str 1 – wykreślić słowo „ brzmienie”  

Przewodniczący Rady  odczytał treść uchwały . 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 14). 

     e/   zmiany uchwały nr I/3/14 Rady Gminy Brody z dnia  8.12.2014r.  
           w spr. powołania Komisji  Rewizyjnej.  

Przewodniczący Rady – Klub Radnych złożył wniosek o powołanie w skład Komisji 
Rewizyjnej p. Tadeusza Żychlińskiego. 

M. Tracz proponuje panią Jadwigę Falkiewicz. 

J. Falkiewicz – oni jako Klub Radnych proponowali pana T. Żychlińskiego. 

Przewodniczący Rady – stanowisko jest jasne, powinni prosi o przystąpienie do 
przegłosowania uchwały. 

 



Przewodniczący Rady  odczytał treść uchwały . 
Za podjęciem uchwały głosowało 7 radnych, przeciwko głosowało 2 radnych, 5 wstrzymało 
się od głosu.    

      f/  likwidacji samorządowego zakładu budżetowego pod nazwą  
          Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej  w Brodach. 

M. Tracz  
- czy warunki przyjęcia pracowników, wynagrodzenia- będą takie same? 
- czy kierownik będzie pracował, na jakim stanowisku, czy będzie pracował fizycznie 
- kto będzie likwidatorem zakładu  

Pani Sekretarz – będą zmiany w regulaminie, w którym będą określone stanowiska 
Czy kierownik będzie pracownikiem fizycznym tego nie wiadomo, może pełnić inną funkcję.  
Obecnie nie wiemy kto jaką funkcję będzie pełnił. 
Płace będą różne w zależności od etatu. To od tych ludzi będzie zależało czy będą chcieli 
pracować na poszczególnych stanowiskach. 

M. Tracz – wynagrodzenia nie powinny się zmniejszyć, kierownik nie powinien robić tego, co 
robi teraz. 

Przewodniczący Rady uważa, że można kontrolować proces likwidacji. 

M. Tracz spytał czy można zapisać w uchwale , że co 2 miesiące będą otrzymywać 
informacje jak trwa proces likwidacji zakładu. 

Radca prawny odpowiedział, ze w uchwale można zapisać tylko to, co określa  prawo.  
Taki zapis jest zbędny, to powinien robić Wójt. 

Wójt stwierdził, że kierownik nie będzie likwidatorem zakładu tylko Wójt. 

Przewodniczący Rady  odczytał treść uchwały . 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 14). 

      g/ przyjęcia przez gminę dotacji. 

Przewodniczący Rady  odczytał treść uchwały . 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 14). 

10.  Interpelacje i zapytania radnych 

R. Janczewski – na portalu wyczytał pytanie: 
- Pani  Dziadek -  czy firma PGE zapłaciła szkole 30 tys. zł., jeżeli nie to z jakich środków  
  zapłacono za plac zabaw. 
- Pani Wartoń  spytała  jakie korzyści ma szkoła z paneli fotowoltanicznych. 

Pani Sekretarz odpowiedziała, że uregulowano całość ( 50 tys. zł.) ze środków PGE. 

Wójt – obecnie szkoła musi wystąpić o koncesję na sprzedaż prądu. Problem jest w dni 
wolne od pracy, wówczas jest nadmiar energii i powinien być sprzedawany, na to potrzebna 
jest koncesja. Wójt wysyłał pisma do Podkomisji Sejmowej o zmianę przepisów ale naszych 
wniosków nie uwzględniono. 

M. Tracz  prosi o uzupełnienie wcześniejszych interpelacji: 

- od Wójta otrzymał informację, że 3 pomieszczenia w budynku urzędu są nie odebrane, na 

  komisji mówiono, że 5 pomieszczeń, 

- jak przebiega wykorzystanie urlopu przez kierownika ZGKiM  

- nie otrzymał informacji odnośnie zmniejszenia etatu p. Wosik 

- jak wygląda sprawa wycinki drzew w parku, podobno karę będzie płacić gmina. 

- odnośnie zakupu tablic informacyjnych na wsiach – czy wszystkie prace mają być 

  wykonywane z funduszu sołeckiego? 



Na ręce Przewodniczącego Rady złożył 3 interpelacje na piśmie dot. zorganizowanej wigilii, 

studium, remontu budynku Urzędu. 

Wójt  

– budynek Urzędu został odebrany  od strony prawa budowlanego, nie ma decyzji SANEPiD.  
   Te pomieszczenia  obejmują pracowników, którzy pracują więcej niż 4 godz. dziennie,  
   dlatego nie brano pod uwagę wszystkich pracowników tylko  3 
-  wypowiedź p. Kotwickiej na sesji była skierowana  na różne tematy, przyznaje, że  
   zmniejszył etat sprzątaczce 
-  termin załatwienia sprawy dot. wycinki drzew przedłużył się 
-  sołectwa mają fundusz z którego mogą zakupić  tablice ogłoszeń. Zamiast iść w projekty 
    budowlane, lepiej  realizować takie drobne rzeczy. 
-  na zapytania dot. wigilii radny otrzyma odpowiedź na piśmie. 

 - kierownik ZGKiM wykorzystał urlop za 2012r. obecnie jest na urlopie za 2013r.  

   Przyjdzie do pracy na kilka dni i dalej może wykorzystywać urlop za 2014r. 

   Można również  przyjąć pracownika z urlopem. 

M. Tracz w nowym zakładzie nie będzie takiego stanowiska. 

Pani Sekretarz -  jeszcze nie wiadomo jakie będą stanowiska, wg zapewnień Wójta 
pracownicy  nie będą  zwalniani. 

T. Kuczkowski – jeszcze nie było równiarki na drogach, droga na Suchodół jest  w 
strasznym stanie, coś z tym należy zrobić. 

Wójt –po sesji zaprasza radnego do Urzędu i omówią sprawę równiarki. 
Droga do Suchodołu - będziemy zlecać naprawę. 

R. Łyczakowski – na mostku w parku w Brodach  jest  barierka tylko z jednej strony  Dla 
bezpieczeństwa należy zrobić drugą barierkę  

M. Kowalski- jakość  wody w Mariance się polepszyła ale często jej brakuje .Co tydzień są 
przerwy w godzinach wieczornych lub rano. Nic się nie robi w tym kierunku. 
Odnośnie tablic informacyjnych na wsiach – w J. Wysokich jest tablica zamknięta i część 
ogłoszeń wisi na płotach. 

Wójt - ponowi interwencję w sprawie  wody. 

L. Kossak – zgłosił problem wody w Bieczu. 
Inwestycja elektryczna nie dała efektów, w dalszym ciągu są wyłączenia prądu. 
Na 2016r. proponuje  zaplanować środki na zakup agregatu dla stacji w Bieczu. 
Na BIP są informacje  dot. radcy prawnego. Dlaczego takich informacji nie ma w spr. 
ewentualnych awarii wodociągu. Mieszkańcy nie mają gdzie zgłaszać braku wody. 
Powinien być zamieszczony numer telefonu, do kogo można w takim przypadku zadzwonić. 

Wójt – taka propozycja z jego strony padnie. 
 

11.  Wolne wnioski.    

 

R. Nowak, sołtys J. Wysokich – ma klucz do tablicy ogłoszeń i może go każdemu 
udostępnić. 

K. Brenk ,  sołtys z Biecza  -  zgłosiła, że jeden z mieszkańców wykopał staw, jest on 
nieogrodzony i zagraża bezpieczeństwu. 

Pani Sekretarz – przysłuchując się wnioskom i interpelacjom, zauważyła, że radni nie do 
końca rozumieją likwidację ZGKiM.  Od 1.01.2016r. pracownicy zakładu stają się  
pracownikami gminy Brody. Dla wszystkich pracowników musi się znaleźć praca. 

 



Przewodniczący Rady – na określenie struktury organizacyjnej jest czas  do 31.12.2015r.  
Wójt przedstawi propozycję, która będzie konsultowana  z komisjami. 

Pan Zdobylak mieszkaniec Brodów - spytał kiedy będzie robiona droga do ich podwórka. 
Nie mają dojazdu na  podwórko. 
 

12.  Zamknięcie obrad Sesji.                                                                                                       

O godz. 1107 Przewodniczący Rady p. Lech Kossak zamknął obrady VII Sesji Rady Gminy 
Brody. 
 
Protokołowała 
Mirosława Dudziak 


